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RADY GMINY 

Lasowice wielkie wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Lasowice Wielkie to jest: 

- Komunalno-Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego 

-Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

-Rewizyjnej 

-Budżetu i finansów 

-Skarg, wniosków i petycji 

z dnia 14 czerwca 2023 r. 

Komisje obradowały w składach: 

Komisja Komunalno-Rolna i Bezpieczeństwa Publicznego : 

Piotr Kisiel -przewodniczący 

Norbert Barcz - z-ca przewodniczącego 

Renata Pilot - członek 

Gabriela Prochota - członek 

Gabriela Świerc - członek 

Marcin Bomba - członek 

Adam Młynarczyk - członek 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej: 

Gabriela Świerc - przewodnicząca 

Krzysztof Dzierżyński - z-ca przewodniczącej 

Piotr Kisiel - członek 

Klaudia Schudy -członek 

Wioletta Woźny - członek 

Jerzy Lipiński -członek 

\ 



Komisja Rewizyjna 

Norbert Barcz 

Brygida Kasprzyk 

Adam Młynarczyk 

Rafał Goroński 

- przewodniczący 

z-ca przewodniczącego 

członek 

- członek 

Komisja budżetu i finansów: 

Brygida Kasprzyk - przewodnicząca 

Klaudia Schudy - z-ca przewodniczącej 

Jerzy Lipiński - członek 

Gabriela Prochota - członek 

Wioletta Woźny członek 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Marcin Bomba - przewodniczący 

Krzysztof Dzierżyński - członek 

Rafał Goroński -członek 

Renata Pilot 

W posiedzeniu brali udział: 

członek 

1. Krzysztof Lech - Z-ca Wójta Gminy 
2. Rajmund Kinder Przewodniczący Rady Gminy 
3. Izabela Dokupił Skarbnik Gminy 
4. Tomasz Olejnik • Sekretarz Gminy 
5. Jarosław Sułkowski - inspektor oświaty Gminy Lasowice Wielk 
6. Tomasz Jurczyk - dyrektor ZS-P w Lasowicach Wielkich 
7. Katarzyna Szczucka - ZS-P w Lasowicach Wielkich 
8. Lucyna Smolnik - ZS-P w Lasowicach Wielkich 
9. Anita Gawlita-Wójcik - Z-ca dyrektora ZS-P w Chocianowicach 
10. Regina Lorek - ZS-P w Chocianowicach 



Tematy posiedzenia: 

1. Wybór przewodniczącego wspólnego posiedzenia Komisji. 
2. Przedstawienie informacji Dyrektorów ZS-P w Chocianowicach i Lasowicach Wielkich 

w sprawie sfinansowania dodatkowej godziny nauki języka niemieckiego jako 
ojczystego. 

3. Dyskusja, wnioski. 
4. Sprawy bieżące. 

Adl. - Wybór przewodniczącego wspólnego posiedzenia Komisji: 

Obrady wspólnego posiedzenia Komisji stałych Rady Gminy Lasowice Wielkie w składach jak 
wyżej otworzył obecny na posiedzeniu Przewodniczący Rady Gminy Pan Rajmund Kinder. 
Zgodnie z zapisami obowiązującego Statutu Gminy obecni na posiedzeniu przewodniczący 
Komisji stałych spośród siebie dokonali wyboru Przewodniczącego wspólnego posiedzenia, 
którym został wybrany Radny Piotr Kisiel. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił program obrad, który zebrani przyjęli do realizacji. 

Ad2.- Przedstawienie informacji Dyrektorów ZS-P w Chocianowicach i Lasowicach Wielkich 
w sprawie sfinansowania dodatkowej godziny nauki języka niemieckiego jako ojczystego. 

Przewodniczący posiedzenia udzielił głosu Panu Krzysztofowi Lechowi- z-cy Wójta Gminy, 
który przedstawił radnym kalkulacje dotyczące kosztów wprowadzenia 1 dodatkowej 
godziny języka niemieckiego jako ojczystego. Przedstawiane koszty obejmują wszystkie 
składniki płacowe wynikające z obowiązujących na dzień dzisiejszy przepisów. I tak w ZS-P 
Chocianowice jest to kwota 46268,40 zł -rocznie natomiast w ZS-P Lasowice Wielkie 
43213,63 zł -rocznie Z-ca Wójta dodał ,że przy nauczaniu języka niemieckiego w 
dotychczasowym wymiarze 2 godz tygodniowo budżet ZS-P nie jest zagrożony. 

Informację o stanie nauczania języka niemieckiego w ZS-P w Chocianowicach i Lasowicach 
Wielkich przedstawili kolejno z-ca dyrektora ZS-P w Chocianowicach Pani Anita Gawlita-
Wójcik oraz dyrektor ZS-P w Lasowicach Wielkich Pan Tomasz Jurczyk. Potwierdzili oni 
informacje o kosztach przedstawionych przez Pana z-cę Wójta. Pan T.Jurczyk poinformował, 
że w związku z możliwością wprowadzenia dwóch godzin dodatkowych języka niemieckiego 
został złożony projekt Deutsch AG. Również w ZS-P Chocianowice została przeprowadzona 
ankieta dotycząca w/w projektu wśród rodziców dzieci klas I-III. 

Ad.3- Dyskusja, wnioski: 

Otwierając dyskusję przewodniczący udzielił głosu Pani Izabeli Dokupił- skarbnikowi Gminy, 
która przedstawiła aktualny stan budżetu gminy. Wg Pani skarbnik budżet Gminy na chwilę 
obecną nie jest w stanie sfinansować dodatkowej godziny nauki języka niemieckiego. 
Warunkiem pozwalającym na powyższe mogłoby być ograniczenie zadań inwestycyjnych 
bądź pojawienie się dodatkowych zewnętrznych środków finansowych w budżecie. 



Następnie rozpoczęła się merytoryczna dyskusja nad przestawionymi informacjami i 
sposobem rozwiązania problemu. Obecny na posiedzeniu przewodniczący Rady Gminy Pan 
Rajmund Kinder stwierdził ,że zadaniem wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady 
Gminy jest wypracowanie sposobu rozwiązania nauczania języka niemieckiego w kolejnym 
roku szkolnym. Przypomniał ,że w/w temat jest efektem zmiany interpretacji ustawy o 
nauczaniu języka mniejszości przez obecny rząd w taki sposób , który dyskryminuje 
mniejszość niemiecką gdyż dla innych mniejszości nic się nie zmieniło (w dalszym ciągu mają 
3 godz.). Jako kolejny głos zabrał Pan radny Norbert Barcz, który argumentował potrzebę 
nauczania języka niemieckiego dbałością o rozwój naszych dzieci będących przyszłością 
Gminy. Dodał, że wspomniany projekt Deutsch AG nie dotyczy nauki programowej lecz jest 
to forma zajęć pozalekcyjnych Ponadto takowe zajęcia już od kilku lat odbywają się w wielu 
szkołach regionu opolskiego. Inicjatywa uruchomienia programu w przypadku 
zainteresowania rodziców dzieci naszych szkół jest jak najbardziej pożądana. Pan dyr. 
T.Jurczyk zabierając głos w dyskusji przedstawił analizę wyboru języka niemieckiego podczas 
egzaminu ośmioklasisty. Z przytoczonych danych wynika, że wspomniana wcześniej zmiana 
interpretacji ustawy przyczyniła się pośrednio na procentowy spadek chętnych do zdawania 
języka niemieckiego na egzaminach. W prowadzonej dyskusji brali także udział radni Gabriela 
Świerc, Jerzy Lipiński, Adam Młynarczyk, Piotr Kisiel, Brygida Kasprzyk, Klaudia Schudy, 
przewodniczący rady gminy Rajmund Kinder, inspektor oświaty Pan Jarosław Sułkowski, 
sekretarz Gminy Pan Tomasz Olejnik oraz przedstawiciele ZS=P z Chocianowie i Lasowic 
Wielkich. Księgowa ZS-P w Chocianowicach Pani Regina Lorek potwierdziła trudną sytuację 
finansową szkoły i zapewniła, że zwróci się do Skarbnika Gminy o kolejne środki na zakup 
opału w drugiej połowie roku. Temat kosztów opału był elementem w dyskusji o budżetach 
szkół. 

Po zakończonej dyskusji na wniosek zebranych radnych, prowadzący obrady połączonych 
komisji radny Piotr Kisiel poddał pod głosowanie dwie opcje rozwiązania problemu nauczania 
języka niemieckiego jako ojczystego na rok szkolny 2023/2024: 

1. Pozostają tak jak dotychczas bez zmian w budżecie 2 godziny tygodniowo 
2. Wprowadzamy dodatkową 1 godzinę (tj.łącznie 3godziny tygodniowo) kosztem zmian 

w budżecie polegających na zmniejszeniu inwestycji. 

W wyniku głosowania za opcją nr.l głosowało 10 radnych, za opcją nr.2 głosowało 3 radnych. 
Na zakończenie radni wyrazili wolę przekazania zapowiadanych przez rząd ewentualnych 
nowych środków w budżecie Gminy, które być może pojawią się w trakcie roku budżetowego 
na uruchomienie dodatkowej godziny nauczania języka niemieckiego z momentem ich 
otrzymania. 

Ad.4 Sprawy bieżące: 

Radni nie wnieśli pod obrady spraw bieżących. 

Po wyczerpaniu tematyki posiedzenia , przewodniczący zakończył obrady. 



Komisje obradowały w godz. 15.00-16.20 

Piotr Kisiel- Przewodniczący posiedzenia 

Podpisy członków Komisji KomunalrjgflRolnej i Bezpieczeństwa Publicznego: 

1. Piotr Kisiel 

2. Norbert Barcz 

3. Renata Pilot 

4. Gabriela Prochota 

5. Gabriela Świerc 

6. Marcin Bomba 

7. Adam Młynarczyk 

Podpisy członków Komisji Oświaty, Kultury/sp^mi, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

1. Gabriela Świerc 

2. Krzysztof Dzierżyński 

3. Piotr Kisiel 

4. Wioletta Woźny 

5. Klaudia Schudy 

6. Jerzy Lipiński 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej: 

1. Norbert Barcz 

2. Brygida Kasprzyk 

3. Adam Młynarczyk 

4. Rafał Goroński 



Podpisy członków Komisji budżetu i finarpsó 

1. Brygida Kasprzyk 

2. Klaudia Schudy 

3. Jerzy Lipiński 

4. Gabriela Prochota 

5. Wioletta Woźny U W > 
Podpisy członków Komisji skarg, wniosków i petycji: 

1. Marcin Bomba - ffy^ tl^jJ* 

2. Krzysztof Dzierżyński 

3. Rafał Goroński 

4. Renata Pilot 

Otrzymują: 

- Przewodniczący Rady Gminy 

- Wójt Gminy 

- Skarbnik Gminy 


